
 

 

Referat af kredsrådsmøde i Kolding den 24. august 2020 

 

Velkomst. 

1. Den aktuelle situation i Sydøstjyllands Politi og i Dansk Politi med særlig fokus på Covid-

19 efterår 2020 

a. Hot-spot områder 

b. Kolding Storcenter, ved åen/bymidten, Geografisk Have og Skamlingsbanken 

c. Fælles kampagneindsats efterår 2020  

2. Nyt fra kommunen ved borgmesteren  

3. Marina Syd/Baltic Pipe 

4. Orientering om  

a. Styrket videoovervågning, herunder nye regler på området 

b. Tryghedsundersøgelsen, ofre for kriminalitet 

c. Pilotprojekt ”Tryg i Sydøstjylland” (Stalkingprojekt) 

d. Ungdomskriminalitet, herunder ny og fælles ramme for SSP-samarbejdet 

e. Samarbejdsplan/ønsker til fornyelse 

f. SUB-områder 

g. Samarbejdsaftale/Miljøsamarbejde 

5. Almindelig kriminalitetsstatistik 

6. Eventuelt, herunder om der er ønsker til det kommende fælles kredsrådsmøde. 

 

 

Tilstede: 

Borgmester Jørn Pedersen, kommunaldirektør Thomas Boe, Socialdirektør Thomas Reintoft, 

politidirektør Jørgen Abrahamsen, chefpolitiinspektør Klaus Munk Nielsen og sekretariatschef Mette 

Venge Olesen. 

 

Ad 1 – Velkomst: 

Jørn Pedersen bød velkommen. 

 

Ad 2 – Den aktuelle situation med særlig fokus på Covid-19 efterår 2020:  

Jørgen Abrahamsen orienterede om status på forhandlingerne om flerårsaftalen for politiet og den 

aktuelle situation i Sydøstjyllands Politi.  

 

Der var herefter en kort drøftelse af den aktuelle situation i Skovparken. Det blev aftalt, at der følges 

op med en konkret indsats i kommunalt regi og i tæt i samarbejde med politiet. Det blev endvidere 

aftalt, at dette samarbejde indledes med et møde, hvor relevante repræsentanter fra henholdsvis politi 

og kommune deltager. (Mødet er afholdt). 

 

Ad 2 a-c: 



 

 

Klaus Munk Nielsen orienterede om politiets Covid-19 indsats, herunder hvor fokus kommer til at 

ligge de kommende måneder. Der var enighed om, at den fælles indsats indtil videre har været 

vellykket. I relation til kommende kommunikationsindsatser blev det aftalt, at der aktuelt ikke er 

behov herfor, men at der løbende foretages vurdering af, om der er behov.  

 

Ad 3 – Nyt fra kommunen ved borgmesteren: 

Jørn Pedersen kvitterede for samarbejdet, herunder særligt i forhold til forebyggelse af smitte. Der 

var enighed om at fortsætte det gode og tætte samarbejde.  

 

Thomas Boe udtrykte stor tilfredshed med samarbejdet på alle niveauer også i LBS-regi. Det har 

fungeret uformelt og gnidningsfrit. 

 

Der var herefter en drøftelse af, hvordan samarbejdet med § 60-selskaber skal strukturers i forhold til 

LBS-samarbejdet – herunder, hvorvidt det er hensigtsmæssigt, at selskaber tillige repræsentere 

kommunerne i LBS-regi.  

 

Ad 4 – Marina Syd/Baltic Pipe: 

Jørgen Abrahamsen orienterede om Baltic Pibe. Han tilkendegav endvidere, at politiet har fokus på, 

hvordan området ved Marina Syd udvikles. Der var en kort drøftelse af lokationen, herunder hvilke 

initiativer kommunen har iværksat for at sikre området. 

 

Ad 5 – Orientering: 

a) Der var en kort orientering om de nye regler om tv-overvågning, hvor kommunerne med 

samtykke fra politiet kan opsætte tryghedsskabende overvågningen, såfremt en række 

betingelser er opfyldt.  

b) Jørgen Abrahamsen orienterede om pilotprojekt Tryg om stalking. Der blev udleveret 

materiale fra projektet. Det blev aftalt, at kommunen vender tilbage, når de har haft mulighed 

for at kigge på projektet.  

c) Jørgen Abrahamsen orienterede om Tryghedsundersøgelsen, herunder hvordan den er 

udarbejdet. Han oplyste, at der er iværksat arbejde i kredsen for at følge op på resultaterne på 

undersøgelsen. 

d) Klaus Munk Nielsen orienterede om status på ungdomskriminalitet i kommunen samt om ny 

og fælles ramme for SSP-samarbejdet. Han tilkendegav, at initiativet giver anledning til at 

stoppe op og overveje, om vi har den rette organisationsramme for SSP og PSP. På 

forespørgsel oplyste Klaus Munk Nielsen, at vores set-up i vidt omfang svarer til forslaget. 

Kommunen tilkendegav, at de vil genbesøge organisationen i kommunen på baggrund af 

materialet. Der var enighed om, at samme proces skal ske i lokalrådsregi. 

Det blev endvidere aftalt, at analysen vedrørende ungdomskriminalitet formidles til lokalrådet 

til videre analyse og opfølgning.  

e) Jørn Pedersen udtrykte ønske om, at der på baggrund af udviklingen i voldssager i 

kredsrådsregi drøftes, hvorvidt der er grundlag for at ændre på bevillingsstrategien i relation 



 

 

til en ændring af åbningstiderne (således at nattelivet slutter tidligere end 05). Det blev aftalt, 

at emnet drøftes på det kommende kredsrådsmøde.   

f) Klaus Munk Nielsen tilkendegav, at den fælles indsats på området skal genstartes efter covid-

19 perioden og have den fornødne fokus.  

g) Jørgen Abrahamsen orienterede om status på arbejdet med at opdatere den eksisterende 

samarbejdsaftale på miljøsamarbejdet. Han orienterede tillige om den videre proces for 

arbejdet, herunder inddragelse af alle kredsens kommuner.   

 

Ad 6 – Almindelig kriminalitetsstatistik: 

Jørgen Abrahamsen gennemgik kriminalitetsstatistikken med udgangspunkt med det udleverede 

materiale. 

 

Der var en drøftelse om udviklingen i antallet af voldsanmeldelser.  

 

Ad 7 – Eventuelt: 

Ingen bemærkninger.   

 

 

 

Med venlig hilsen 

Mette Venge Olesen 

Sekretariatschef 
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